

爱与美

王宇坤

成都，四川

2020年1月1日

yukunwang02@outlook.com

喜欢和爱的区别是什么？喜欢是原始的欲望。爱是精神上的最高需求。就像感冒和鼻炎是很难分清楚的。

我觉得个人对于外界最高级的情感是爱。我认为爱这个动作的发出者应该是超个人的存在，即使只是暂时的。需求层次的顶部是超个人。超个人之前是自我实现。我认为喜欢是因为满足了超个人以下的某一层的需求。而爱不是因为满足了超个人的需求而产生。

那爱从何而来？我认为爱本身就是超个人的体现。爱什么样的外界是一个人的固有属性。是天生的。这个不会因为个人经历而有所改变。它是不可塑的。当爱出现时，意味着超个人的体验也就出现了。喜欢和爱都可以无处不在。但是爱确比较稀有。爱什么样的人，爱什么样的物。其实爱的东西都是同样的。而喜欢就很随意了。喜欢是人的原始表达。具有非常大的可塑性。

能让人感受到爱的事物就是美的。美这个字在多数人看来是熟悉而陌生的。美和好看也不是一回事。好看是喜欢的外在表现。而美则是爱的外在表现。美是具体的。爱是抽象的。美是事物与观察者之间的一种关联。用来描述事物在这一关系中所扮演角色的特点。而爱则是个人的一种主观体验。爱可以是对渺小的事物，也可以对伟大的事物。它不是由社会决定的。

Love and beauty

Yukun Wang

Chengdu, China

1/1/2020

yukunwang02@outlook.com

What is the difference between like and love? Like is the original desire. Love is the highest spiritual need. Just like colds and rhinitis are difficult to distinguish.

I think the highest emotion of the individual for the outside world is love. I think the sender of love should be a transpersonal being, even if only temporary. At the top of the hierarchy of needs is the superpersonal. Superperson was previously self-actualized. I think I like it because it meets the needs of one layer below the superpersonal. And love does not arise because it meets the needs of the transpersonal.

Where does that love come from? I think that love itself is a manifestation of transpersonality. What kind of outside world you love is an inherent attribute of a person. It was born. This will not change due to personal experience. It is indestructible. When love appears, it means that a super-personal experience also appears. Likes and loves can be everywhere. But love is relatively rare. What kind of people, what kind of things. In fact, love is the same. And like it is very casual. Like is the original expression of people. Has very large plasticity.

Things that make people feel loved are beautiful. The word beauty is familiar and unfamiliar to most people. Beauty and beauty are not the same thing. Good-looking is a favorite external performance. Beauty is the outward manifestation of love. Beauty is concrete. Love is abstract. Beauty is a connection between things and observers. A characteristic used to describe the role that things play in this relationship. And love is a subjective experience for individuals. Love can be for small things and great things. It is not determined by society.